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هدیه به خوانندگان

حضرت آیت الله خوشوقت)ره(: رحمت خدا همه جا را 
پرُ کرده اســت اما معاصی مانع می شوند. اگر ما معصیت 

نکنیم رحمت خدا از همه چیز به ما نزدیکتر است.

اخبار ادبی و هنری

در پرتو وحی

جناب آقای دکتر حبیب ابراهیم پور
فرارسیدن سال 95 را صمیمانه به شما و خانواده محترمتان 
تبریک و تهنیت عرض نموده و ســالی سرشــار از عزت و 

کامیابی برایتان آرزومندیم.
جمعی از دانشجویان دانشگاه محقق اردبیلی

نیرنگ ها تنها دامان صاحبانش را
 می گیرد

 »آنان )کافران( با نهایت تأکید به خدا سوگند خوردند که 

اگر پیامبری انذار کننده به سراغشان آید، هدایت یافته ترین 

امتها خواهند بود، اما چون پیامبری برای آنان آمد، جز فرار 

و فاصله گرفتن )از حق( چیزی بر آنها نیفزود.«

 »اینها همه به خاطر استکبار در زمین و نیرنگهای بدشان 

بود، اما این نیرنگها تنها دامان صاحبانش را می گیرد، آیا آنها 

چیزی جز سنت پیشینیان )و عذاب های دردناک آنان( را انتظار 

دارند؟! هرگز برای سنت خدا تبدیلی نخواهی یافت،  و هرگز 

برای سنت الهی تغییری نمی یابی.«
فاطر- آیات ۴۲ و ۴۳

حذف بدون دلیل آثار ارزشی
 از جشنواره تجسمی فجر

برگزار کننده های هشــتمین دوره جشنواره تجسمی فجر به رغم 
پذیرش آثار ضعیف و بی محتوا، برخی از آثار ارزشی را از این جشنواره 

حذف کردند!
به گزارش فارس، نخســتین انتقــادات از مرحله اول ارزیابی آثار 
توسط  هنرمندانی که اثر به جشنواره ارسال کرده بودند، کلید خورد؛ 
آثاری که با توجه محتوای آن انتظار می رفت حداقل به مرحله دوم راه 
یابند؛ نمونه آن »امیررضا فقیهی« هنرمند نگارگری است که اثرش را 
با موضوع »فاجعه منا« به دبیرخانه جشــنواره ارسال کرده بود اما به 

مرحله اول هم راه نیافت.
در واقع اثر وی به لحاظ محتوا و تکنیک اثر قابل توجهی بود؛ اما 

گویا به ذائقه داوران خوش نیامده بود.
از دیگــر آثــار مفهومی، اثری از »علیرضا ذاکری« گرافیســت و 
کاریکاتوریســت مطرح کشور اســت که وی در تابلوی »انسان علیه 
انســان« به ظهور داعش و مباحث سرمایه داری اشاره کرده بود. این 
اثر نیز به مرحله نمایشگاه راه یافت اما جزو 22 اثر انتخاب شده نبود. 
این در حالی اســت که ادعا می شد، این دوره از جشنواره به محتوا و 

قدرت بیان توجه بیشتری داشت! 
به نظر می رســد در برپایی جشنواره تجســمی فجر سیاست ها 
مشخص نبوده و روش به کار گرفته شده بیش از حد آزاد است. اگر 
نگاهی دغدغه مند به آثار این دوره از جشنواره فجر داشته باشیم، نگاه 

اسلامی و حتی نگاه بومی و ایرانی بسیار کمرنگ است.
کیهــان قبلا با نقاش اثر »فاجعه منا« که اثری ارزشــی اســت،  

گفت وگو کرده است.
سهیل سلیمی، فیلمساز و کارشناس مسائل استراتژیک:
سینمای ایران از خلأ دکترین جامع فرهنگی 

رنج می برد
فیلــم  ن  ا د گــر ر کا
معتقد  قصاب«  »فرشتگان 
دکترین  فقدان  که  اســت 
به  جامع فرهنگــی، منجر 
آشفتگی و حاکمیت سلیقه 
در سینمای ایران شده است.
سهیل سلیمی، فیلمساز 
ئل  مســا کارشــناس  و 

اســتراتژیک در گفت وگو با کیهان درباره ضــرورت تدوین قانون در 
سینمای ایران، اظهار داشت: ما نه فقط برای سینما بلکه برای فرهنگ، 
به یک قانون مدون نیاز داریم. در غرب، به این قانون مدون »دکترین« 
گفته می شــود. وقتی که دکترین فرهنگی ما مشــخص باشد، همه 
حوزه های زیرمجموعه آن، ازجمله عرصه  ســینما نیز از آشفتگی در 
می آید. چون در حال حاضر، بر سینمای ما سلیقه حاکم شده است و 
ما ناچار هستیم تا مسائل را با ملاک سلیقه بسنجیم. علت حاکمیت 

سلیقه بر عرصه سینمای ما، خلأ دکترین است. 
برگزیده جایزه »جنگاور نور« از دانشــگاه بریتیش کلمبیا، افزود: 
برخی معتقدند که با گذشــت 37 سال از پیروزی انقلاب اسلامی ما 
باید به دکترین فرهنگی دست می یافتیم. اما به نظر من، 37 سال عمر 
بسیار کمی برای دست یابی به یک دکترین جامع فرهنگی است. در 
این زمان ما تنها فرصت شناخت آسیب های فرهنگی، زوایای پنهان 
هنرهای هفتگانه  و آنچه به طور عام فرهنگ نامیده می شود را داشته ایم. 

تازه از این زمان باید به فکر تدوین دکترین جامع فرهنگی باشیم. 
دارنده نشــان فیلمساز ضداستعمار از جامعه سرخپوستان کانادا 
تصریح کرد: آنچه تدوین دکترین فرهنگی را تهدید می کند، تقلید از 
دکترین های فرهنگی تدوین شده در غرب است. همان طور که الهام 
از غرب در دکترین اقتصادی، ما را دچار مشکلات فراوانی کرده است، 
تدوین دکترین فرهنگی با اکتساب از غرب نیز ما را به بیراهه خواهد 
برد. چون آنچه غربی ها تدوین کرده اند، متناســب جامعه خودشان 
اســت. فکر ما اگر قرار است دکترین فرهنگی ما باید براساس الگوی 

اسلامی-ایرانی پیشرفت شود. 
سلیمی در پاسخ به این پرسش که چه کسانی باید دکترین فرهنگی 
را تدوین کنند، گفت: دکترین فرهنگی باید توسط استراتژیست های 
فرهنگی نوشته شود که البته امروز تعداد چنین افرادی در ایران کمتر 
از انگشتان دو دست است. این افراد باید وقت بگذارند و گرد هم آیند 
و این دکترین را تدوین کنند. سپس دکترین نوشته شده توسط آنها 
باید در شورای عالی انقلاب فرهنگی و مجلس شورای اسلامی تصویب 

و تبدیل به قانون شود. 
کارگردان »فرشــتگان قصاب« تأکید کــرد: بدون تردید با تهیه 
این دکترین، مشکلات عرصه فرهنگی ما بسیار کاهش خواهد یافت. 
چون در این صورت، همه نهادهای فرهنگی از جمله سازمان آموزش 
و پــرورش و نظام آموزش عالی و دانشــگاه های ما نیز از آن تبعیت 

خواهند کرد.
وقتی شبه روشنفکرها به حریم شخصی 

هنرمندان هم رحم نمی کنند!
یکی از مدعیان روشنفکری که از ابراز نظر حاتمی کیا عصبانی 
است، حرف های درگوشی و خصوصی خود با حاتمی کیا را منتشر 

کرد.
در ادامه مچ گیری و برخوردهای پرخاشگرانه مدعیان اصلاح طلبی 
و شبه روشــنفکرها از دیدگاه های حاتمی کیا، این بار نوبت به احمد 
طالبی نژاد رسید تا به کارگردان فیلم »بادیگارد« زهر چشم نشان دهد. 
البته آنچه طالبی نژاد در روزنامه شرق منتشر کرده، در حد حرف های 
خاله زنکی و ســطحی اســت و بیش از آنکه علیه حاتمی کیا باشد، 
به - اصطلاحاً - اعتبار طالبی نژاد و روزنامه شرق لطمه می زند. چون 
ورود به حریم شــخصی و برملا کردن صحبت های خصوصی حاتمی 
کیا، نشــان دهنده اوج عصبانیت و پریشان حالی مدعیان آزادی بیان 

نسبت به نظرات متفاوت کارگردان »چ« هست.
حضور شاعران افغانستان، ایران و پاکستان 

در سوگواره بین المللی لولاک 
شاعران مطرح ایران، افغانستان و پاکستان، تازه ترین سروده های 

خود در پاسداشت حضرت فاطمه)س( را می خوانند.
به گزارش خبرنگار کیهان، به مناســبت شهادت حضرت فاطمه 
زهرا)س( »ســوگواره ادبی بین المللی لولاک« توســط انجمن ادبی 

مشکات برگزار می شود.
در این سوگواره، شاعران برجســته افغانستان، ایران  و پاکستان 
بــه شــعرخوانی می پردازند. از جمله این شــاعران می توان به اصغر 
معاذی، علی محمد مودب، سید صابر موسوی، سیده تکتم حسینی، 
جواد نوروزی، سیداحمد حسینی شهریار، بهروز آورزمان، طهماسبی 
خراسانی، سیدسکندر حسینی، بهمن بنی هاشمی، نوید کلانکی، علی 

رضایی و ...اشاره کرد.
ســوگواره بین المللی لولاک روز پنجشنبه 2۰  اسفند9۴ ازساعت 
16 تا 18 در تالار آمفی تئاتر سرای محله شهادت، واقع در شهر ری،  

فلکه  اول  دولت آباد برگزار می شود.

نوبت اعتراض رئیس جمهور به دولتمردان منتقد برجام رسید

روحانی:  صالحی كه وزیرخارجه نیست، درباره برجام از ظریف بپرسید 
سرویس سیاسی-

رئیس جمهور در پاســخ به سخنان هفته 
گذشته رئیس سازمان انرژی اتمی درباره تاخیر 
طرف غربی در انجــام تعهدات خود برای رفع 
تحریم ها گفت: آقــای صالحی وزیر اقتصاد یا 
امور خارجه نیســتند و این سوال ها را نباید از 

وی پرسید!
منتقدان دولــت یازدهم با لحن عتاب آلود رئیس 
آن ناآشنا نیستند. از بی شناسنامه و بی سواد خواندن 
آنها تا حواله کردنشان به جهنم. اما به نظر می رسد در 
این دایره تنگ جایی برای نقدهای رقیق دولتمردان 

هم نیست. 
کمتــر از یک مــاه پیش بود کــه رئیس جمهور 
دست اندرکاران برجام را دور هم جمع کرد و به آنان 
مدال های رنگارنگ داد. سهم علی اکبر صالحی رئیس 
ســازمان انرژی اتمی، از این مدال ها نشان درجه یک 
شجاعت بود که با دست آقای روحانی بر سینه صالحی 

جای گرفت.
هفته پیش رئیس سازمان انرژی اتمی در گفت وگو 
با وبگاه »العربی الجدید« بر ادامه فعالیت هسته ای ایران 
تاکید و اعــلام کرد که غرب در اجرای تعهدات خود 
براســاس برجام، تأخیر دارد و هنوز برخی تحریم ها 

برداشته نشده است. 
صالحی گفت: من هنوز با ارنست مونیز )وزیر انرژی 
آمریکا( جهت بررسی مکانیزم اجرا، در ارتباط هستم. 
تهران به آنچه باید، متعهد است، اما تأخیری در طرف 
مقابل هست که مسئولیتش هم با خودش است. هیچ 
مانع مشخصی وجود ندارد اما منظورم اینجا، تاخیرشان 

در اجرای برخی نقاط به شکل کامل است.
صالحــی در ادامه، »رفع تحریم به موجب توافق«  
را از مصادیق این تأخیر برشمرد و گفت: تا الان برخی 
بانک های بزرگ اروپایی تحریم هایش را به طور کامل 
پایان نداده اند چــرا که قبلا تعهد داده اند که با ایران 
مراوده تجاری نداشته باشند. ما هنوز منتظر هستیم 
که وزارت خارجه ایران با اتحادیه اروپا تماس بگیرد و 
این بحران را حل کند. هیئت انرژی اتمی مسئول این 
بخش نیست اما ارزیابی من این است که سیر امور به 

طور نسبی خوب است.
صالحی که وزیر اقتصاد و خارجه نیست!

گویا این ســخنان رقیق صالحی به مذاق رئیس 
کابینــه یازدهم خوش نیامده و با واکنش روحانی در 

نشست خبری دیروز مواجه شد.
رئیس جمهور روز گذشته در پاسخ به سوالی درباره 
این سخنان رئیس ســازمان انرژی اتمی گفت:  آقای 
دکتر صالحی در زمینه مســائل اتمی هر چه بگویند 
صاحب نظر هستند چون ایشان وزیر اقتصاد یا رئیس 
بانک مرکزی و یا وزیر خارجه نیســتند بلکه مسئول 
انرژی اتمی هستند و نسبت به انرژی اتمی می توانید 

از آقای صالحی سوال کنید.
وی تصریح کرد: برای اولین بار بعد از برجام وارد 
تجارت مواد هســته ای شدیم. در حالی که در مخیله 
کسی نمی آمد که ما بتوانیم راجع به مواد هسته ای با 
دنیا تعامل و تبادل مواد داشته باشیم و یا با همکاری 

کشورهای دیگر راکتور تکمیل کنیم.
روحانی با تاکید بر اینکه تعامل با دنیا شروع شده 
و برجام اجرا شده است، خاطر نشان کرد: اینکه گفته 
شود در اجرای برجام هیچ نقصی وجود ندارد درست 
نیست و ممکن است نقایصی باشد که باید برطرف شود.

رئیس جمهــور افزود: در زمینه هســته ای برای 
نخســتین بار پس از برجام در تجارت مواد هسته ای 
فعال شــدیم و اصلا چند سال پیش در مخیله کسی 
نمی گنجید که ما می توانیم چنین تبادلات هسته ای 
داشته باشیم که UF6 بدهیم کیک زرد بگیریم یا آب 

سنگین بفروشیم!
بانک ها می ترسند، آمریکا فعال تر باشد

رئیــس دولت تدبیر و امید بــا بیان اینکه برخی 
موسســات خصوصی و برخی بانک ها هنوز از ورود به 
معامله با ایران هراس دارند که مصداق همان ترسیدن 
مارگزیده از ریسمان سیاه و سفید است، تصریح کرد: 
بانک هایی که قبلا به خاطر کار با ایران جریمه شده اند 
الان از کار کردن با ایران می ترسند که در این زمینه 
آمریکا باید فعال تر باشد و باید به همه آن ها با تاکید 

اعلام کنند که در رابطه با ایران آزاد هستند.
رئیس جمهور با اشــاره به اینکه برجام از 26 دی 
ماه عملیاتی شده است، گفت: اما در یکی از کشورهای 
همسایه دیروز بانک مرکزیشان به بانک های دیگر اعلام 
کرده است که برای کار با ایران آزاد هستند. بنابراین 
هنوز هم آمریکایی ها بایــد در اجرای برجام فعال تر 
باشــند و خواست ما این است که در برخی موارد در 
صورتی که تلاش لازم را نداشــته اند، اقدامات موثر را 
انجام دهند اما به این معنا نیست که در بانک ها فعال 
نیستیم و مخارج تبادلات ارزی ما کاهش نیافته باشد 

و یا بیمه فعال نشده باشد.
روحانی گفت: ممکن است یک بیمه گر که شرکت 
آمریکایی است در کار بیمه تعلل کند و یا اینکه یکی 
از بانک ها مشکل سوئیفتش حل نشده باشد اما وقتی 
بررسی می کنیم متوجه می شــویم تحریم آن بانک 

مربوط به مسائل هسته ای نبوده است.

مدل سازی از برجام پرهزینه؟!
روحانی بدون اشــاره به مشــکلات و هزینه های 
سنگین مدل برجام برای حل مسئله هسته ای، گفت: 
ما می توانیم به هیئت مذاکره کننده اجازه دهیم راجع 
به بقیــه موضوعات هم با دنیا صحبت کنند و در آن 
مذاکرات هم باز به نتیجه ای شبیه به برجام خواهیم 

رسید.
رئیس دولت یازدهم با تاکید بر اینکه مسیری که 
طی می کنیم از نظر من درســت است و ممکن است 
مشــکلات جزئی باشد که باید رفع شود، خاطرنشان 
کرد: اگر سوالی در مورد برجام باشد می توانید از آقای 
عراقچی بپرسید، اگر در زمینه سیاست خارجی سوالی 
باشــد وزیر خارجه و در حوزه اقتصادی، وزیر اقتصاد 
پاســخگو هستند هم چنین در مسائل هسته ای دکتر 

صالحی پاسخگوی سوالات شما هستند.
برجام زنده است اما فقط در پاستور!

همچنین روز گذشته خبرنگاری گفت کارشناسان 
داخلی معتقدند به آن میزان که برجام در نهاد ریاست 

جمهوری زنده و پویا نشان داده می شود، اما در واقعیت 
و بــازار و بین مردم چنیــن امری تا این لحظه حس 
نمی شود و طرف آمریکایی و اروپایی در اجرای برجام 
آن قــدر همراهی نمی کنند و با زدن خودکار خود به 
میکروفــون از این موضوع نیز مانند ضرب آهنگی که 
ضربــه خودکار به میکروفون ایجاد می کند، به عنوان 

یک واقعیت یاد کرد.
آقای روحانی در پاســخ گفت:  دســت ما بعد از 
تصویب برجام باز شده مثلا ما قبلا یک میلیون بشکه 
نفت می فروختیم اما اکنون یک میلیون و ۴۰۰ بشکه 
می فروشــیم و نمایندگان مجلس نیز دولت را مکلف 
به فروش بالای دو میلیون برای ســال آینده کرده اند. 
در عین حال روابط بانکی ما برقرار شده و این چیزی 
مخفی نیســت. ما امروز مشکل نفتی نداریم. قیمت 
دلار را مردم بالعیان در بازار می بینند در عین حال که 
می بینیم در کشورهای مجاور ارز خارجی چه وضعی 
دارد و ما چیز مخفی نداریم و همه چیز به وضوح برای 

مردم مشخص است.

مردم برجام را لمس می کنند
روحانی خاطرنشان کرد: هرکس در صادرات کالا 
و واردات مواد اولیه اســت برجــام را حس می کند،  
هرکس می خواهد حســاب ال سی باز کند برجام را 
حس می کند، مســافرینی که امروز سوار هواپیما یا 
قطار می شــوند برجام را قدم به قدم لمس می کنند. 
در عین حال رســانه های منصف هم این شــرایط را 
لمس می کنند اما برخی رسانه ها برایشان سخت است 

شرایط را بپذیرند.
وی افــزود: خیلی ها می گفتنــد این ها می گویند 
سانتریفیوژ می چرخد زندگی مردم هم می چرخد اما 
حالا می بینید که واقعا سانتریفیوژهای ما می چرخد و 
زندگــی مردم هم می چرخد و برجام یک مثل آفتاب 
تابان است و اگر چشم ها را باز کنید می بینید آفتاب 

هست.
رئیس جمهور کشــورمان همچنین تصریح کرد: 
ممکن اســت در مواردی ایراد و اشــکال باشد که ما 
این ایرادات را به طرف های اروپایی و آمریکایی تذکر 
می دهیم اما اروپا و آمریکا به تعهدات اصلی خود عمل 

کردند و اگر ایرادی باشد ما به آن ها اعلام می کنیم.
روحانی یادآور شــد: از شرکت های هواپیمایی و 
مسافران هوایی بپرسید آن ها قبلا برای سوخت گیری 
باید در کشــور ثالثی می نشستند اما حالا این مشکل 
وجود ندارد البته به این معنا نیست که حواس ما جمع 

نباشد و اگر در مواردی ایراد بود تذکر ندهیم.
وی به ســیاق سابق رسانه های منتقد برجام را به 
دروغگویی متهم کرد و افزود: من از بعضی رســانه ها 
که در انتخابات و برجام کم لطفی داشتند می خواهم 
واقعیت را همان طور که هســت برای مردم توضیح 
دهند. مردم نیز در انتخابات نشــان دادند حرف های 
دروغ و تهمت هــا بر رویشــان اثری نــدارد و در این 

انتخابات یک امنیت واقعی را حس کردند.
کمک های خود را به یمن می رسانیم

روحانی در پاسخ به پرسشی درباره رویکرد ایران 
نسبت به تحولات یمن اظهار کرد: سیاست ما نسبت 
به مسائل منطقه ای روشن است. ما دنبال کمک به 
دولت و مردم عراق، سوریه، لبنان و سایر کشورها از 
جمله یمن هستیم. ما کمک های نوع دوستانه خود 
را بــه یمن انجام داده و انجــام می دهیم. حالا یک 
کشور همسایه یمن رابطه اش را با ما قطع کرده، اما 
راه هــای دیگری وجود دارد تا ما کمک های خود را 

به یمن برسانیم.
وی با اشــاره به وضعیت بد مــردم یمن و ادامه 
بمباران دولت ســعودی در یمن خاطرنشــان کرد: 
ســازمان های بین المللی و قدرت های بزرگ به یمن 
توجه ندارند اما ما در همه مذاکراتی که داشته ایم به 
مسئله یمن اشاره کرده ایم. ما کمک های نوع دوستانه به 
مردم یمن را ادامه می دهیم، البته شرایط برای کمک 
سخت اســت اما هیچ وقت کمک جمهوری اسلامی 

ایران به مردم یمن قطع نشده است.

یک روزنامه آمریکایی در گزارشی نوشت: 
با  لبنان به جای مقابله  از  عقب نشینی ریاض 
جمهوری  اســامی، افزایش نفوذ ایران را در 
پی خواهد داشت. با این تاکتیک شانسی برای 
تحت فشار گذاشتن لبنان در جهت محدود 

کردن حزب الله نیست.
»نیویورک تایمز« در مقاله ای با عنوان »عربستان 
با قطع کمک مالی به لبنان در را به روی ایران باز 
می کند« به تحلیل قطعنامه شورای همکاری خلیج 
فارس درباره تروریســتی خواندن حزب الله لبنان و 

تاثیر آن بر مناسبات تهران - بیروت، پرداخت.
در این مقاله که همــراه با عکس معناداری از 
اجتماع حامیان حزب الله در لبنان که همراه با تصویر 
امام خمینی )ره( اســت، آمده است: با وجودی که 
ایران و عربستان سعودی در دو سوی جنگ نیابتی 
خونین و تلخ سوریه قرار دارند، اما دو رقیب متخاصم 
تنش در لبنان را تحت کنترل داشــتند. اما ناگهان 
گویی عربستان سعودی لبنان را شاید بیش از پیش 

در مشت حزب الله و حامی اش ایران رها می کند.
نیویورک تایمز درباره سیاســت عربســتان در 
قبال حزب الله می نویســد: به نظر می رســد ریاض 

طرح نهال هم عهدی، ویژه کاشت نهال به 
یاد۲۳ هزار شهید شهر تهران، آغاز شد.

بــه گزارش فارس، در این طــرح که از دیروز در 
فضای ســبز دانشگاه امام حسین)ع( آغاز شد وتا 19 
اســفند در بوستان های منتخب تهران ادامه دارد، در 
پنج نقطه شهر تهران به یاد 23 هزار شهید شهر تهران 

نهال کاشته می شود.
سرپرست معاونت فرهنگی سازمان فرهنگی هنری  
شهرداری تهران درباره اجرای این برنامه گفت: طرح 
هم عهدی با شهدا به منظور تجدید میثاق شهروندان 
تهرانی با شهدای 8 سال دفاع مقدس، از تابستان سال 
9۴ به همت ســازمان فرهنگی هنری در برنامه های 
مختلف فرهنگی اجرا شد و طی آن، پایتخت نشینان 
با 23 هزار شــهید شهر تهران هم عهد شدند و پیوند 

خود با شهدای جنگ تحمیلی را استمرار بخشیدند.
وی افزود: در ادامه اجرای فاز دوم این طرح، به هر 
یک از هم عهدان، یک نهال درخت به یاد شهید هم عهد 
شده اهدا می شود تا همزمان با هفته منابع طبیعی در 

بوستان های جنگلی منتخب تهران کاشته شود.
به گفته حجت الاســلام ناصری پــور، این طرح، 
دوشــنبه 17 اسفند در بوســتان آزادگان )منطقه 
15(، سه شنبه 18 اسفند در بوستان ولایت )منطقه 
19( و چهارشنبه 19 اسفند در بوستان ایثار )منطقه 
22( و از ســاعت 9:3۰ صبح  ادامه پیدا خواهد کرد 
و در پایان، در آستانه سالروز شهادت حضرت فاطمه 
زهرا)س( اختتامیه این طــرح با گردهمایی بزرگ 
هم عهدان در گلزار شــهدای بهشــت زهرای تهران 

برگزار خواهد شد.

 در این نوشــته آمده اســت: طی 3۰ ســال گذشته صرفا 
به آموزش، پژوهش و طبابت مشــغول بوده ام. پســت سیاسی 
نداشته ام، بلکه از سیاست گریزان بوده و هستم. لذا آنچه روایت 

می کنم، نه دفاع از قدرت، که پاسداشت اخلاق است.
من نیز سخنان بسیاری در مورد آیت الله طبسی شنیده بودم 
و برخــی از آنها حتی در باورم نیز جای گرفته بود. اما طی دو 
سال گذشته که به دلیل بیماری شان، چند نوبت به دیدارشان 
رفتم، مشاهده کردم همچنان در خانه ای زندگی می کنند که از 

زمان انقلاب هم در آن ساکن بودند.
 خانه ای کــه در و دیوار و پنجره هایــش فرتوت و روایتگر 
کهنسالی منزل بود. در این دیدارها روی همان مبل هایی نشستم 
که 35 سال پیش، روی شان نشسته بودم. با خودم گفتم اگر این 

ساده زیستی نیست، پس چیست؟
 ای کاش صدا و ســیما به این وجــه از وظایفش نیز عمل 
می کرد و در مســتندی، زوایای گوناگون زندگی بزرگان دینی 
ما، از جمله آیت الله طبسی را به تصویر می کشید تا مردم آگاه تر 
شوند. اینکه مسئولین نظام را صرفا در موقعیت رسمی و پرزرق و 
برق نشان دهیم، طبعا به معنی سانسور نمودن حقایق وجودی 

و ساده زیستی بسیاری از آنهاست؛ ظلمی بزرگ.

آغاز مهلت مجدد ثبت نام کنکور 95 
از امروز

مشــاور عالی رئیس سازمان سنجش آموزش کشور گفت: 
داوطلبانــی که در مهلت مقرر در کنکور 95 ثبت نام نکرده اند 
می  توانند از امروز با مراجعه به سایت سازمان سنجش نسبت 

به ثبت نام خود اقدام کنند.
حســین توکلی در گفت وگو با فارس، با اشــاره به ثبت نام 
823 هزار و 5۴2 داوطلب در آزمون سراسری سال آینده گفت: 
اطلاعات ثبت نامی داوطلبان ثبت نام کننده در این آزمون که در 
مهلت مقرر نسبت به ثبت نام اقدام کرده اند از امروز تا پنج شنبه 

هفته جاری بر روی سایت سازمان سنجش قرار می گیرد.
توکلی ادامه داد: تمام داوطلبان ثبت نام کننده در این آزمون 
نیز در مهلت اعلام شــده می توانند به سایت سازمان سنجش 
مراجعه و نسبت به مشاهده و کنترل اطلاعات ثبت نامی مبادرت 

کرده و در صورت تمایل اطلاعات خود را ویرایش کنند.

پیاده روی نجف تا کربا ویژه دانشجویان 
ثبت نام پیاده روی نجف تا کربلا به مناســبت نیمه شعبان 

سال آینده آغاز شد. 
به گزارش خبرگزاری دانشــجو، ثبت نام پیاده روی نجف تا 
کربلا به مناسبت نیمه شعبان 1395 آغاز شده و دانشجویان، 
طلاب و فارغ التحصیلان می توانند تا 25 اســفند ماه از طریق 

سایت ATABE.IR ثبت نام کنند.

نیویورک تایمز:

عقب نشینی ریاض از لبنان نفوذ ایران را  افزایش می دهد

بــه جای رقابت با ایران در پشــت 
صحنه تصمیم گرفته اســت لبنان 
را برای حمایت حــزب الله از ایران 
در سوریه مجازات کند. عربستان با 
قطع میلیاردها دلار کمک مالی از 
گردشگران سعودی خواسته است 
از ســفر به لبنان پرهیــز کنند و 
حزب الله، قویترین سازمان سیاسی، 
اجتماعی و نظامــی   لبنان، را یک 

گروه تروریستی خوانده است.
این روزنامــه آمریکایی بر این 
باور اســت که ایران تاکتیک هایش 
در لبنان را تغییر نداده اســت، اما 
عربســتان به یک رشته تحرکات 
جدید در چارچوب سیاست خارجی 
مورد نظر پادشاه جدید و فرزندش 

دست می زند.
نیویورک  نیوز،  به گزارش جام 
تایمز تصمیم عربســتان مبنی بر 
عقب نشینی در لبنان به جای مقابله 
با ایران را مایه شــگفتی می داند و 
می نویسد: اقدامی که خطر افزایش 

کاشت۲۳ هزار نهال به یاد شهدای شهر تهران

روایت وزیر بهداشت از سطح زندگی 
مرحوم آیت الله واعظ طبسی

اخبار دانشگاه

قاضی زاده  سیدحسن 
بهداشت  وزیر  هاشــمي 
واعظ  آیــت الله  دربــاره 
طبسي نوشــت: در مورد 
هر شخصیتی، قضاوت های 
قضاوت  می شود.  متفاوتی 
من در مورد آیت الله واعظ 
آن چیزی  ره آورد  طبسی، 
است که شــاهد بوده ام و 
صادقانه برایتان نقل می کنم.

دکتر روحانی دیروز در بخشی از سخنان خود، در پاسخ به سؤالی در خصوص ممنوعیت انتشار تصویر 
سید محمد خاتمی گفت: »شورای عالی امنیت ملی مصوبه ای در زمینه ممنوع التصویری رئیس جمهور اسبق 
نداشــته اســت... دبیرخانه هم چنین حقی ندارد. من از دبیر شورا پرسیدم، گفتند چنین مصوبه ای نیست. 

ضمن اینکه اگر مصوبه ای هم باشد، غیرقانونی است.«
در خصوص این بخش از سخنان رئیس جمهور محترم ذکر این نکته ضروری است که شورای عالی امنیت 
ملی در زمانی که آقای روحانی تصدی دبیرخانه آن را به عهده داشتند، مصوبه شماره 298 را تصویب می کند 
که براساس آن تعیین و ابلاغ خطوط خبری )موضوع قانون مطبوعات( به عهده دبیر خانه شورای عالی قرار 
می گیرد. مدتی بعد، در زمان تصدی سمت دبیری شورای عالی امنیت ملی، این موضوع بار دیگر در شورا 

مطرح و طی مصوبه شماره 6۴5، اختیار مذکور کماکان در اختیار دبیرخانه باقی می ماند.
پس از رخداد فتنه 88 و فجایع مربوط به آن و نقش آفرینی سران فتنه و عوامل آنها در آشوب و بلوای 
هشــت ماهه در کشــور، و نیز رخداد بهمن 89 دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی طی مصوبه شماره 567، 
اقدام به اعمال محدودیت های حداقلی برای برخی ســران فتنه و عوامل آشــوب های خیابانی می کند. این 

مصوبه تاکنون توسط هیچ مرجعی باطل و یا توسط خود شورا لغو نشده است.
اکنون باید از رئیس محترم جمهور پرســید در خصوص سه مصوبه ای که شماره آنها فوقاً ذکر شد، چه 

توضیحی دارند و بر چه اساسی مصوبات قانونی یک مرجع عالی را خلاف قانون و شوخی می دانند!؟

نفوذ ایران و چند تکه شدن رقبای منطقه ای را دربر 
دارد. این تاکتیکی است که عملا هیچ کس این جا 
فکر نمی کند شانســی برای تحت فشــار گذاشتن 
لبنان در جهت محدود کردن حزب الله داشته باشد.

بر پایه مقاله نیویورک تایمز، چهره های سیاسی 
تمام جناح ها در لبنان می گویند درخواست عربستان 
از لبنان برای محکومیت ایران و حزب الله غیر واقعی 

است.
ایــن نشــریه در همین باره می افزایــد: »ولید 
جنبــلاط«، رهبــر دروزی ها که اخیــرا با جریان 

مستقبل ائتلاف کرده است، به یک رسانه اپوزیسیون 
ســوریه، می گویــد: اگر بعضی فکــر می کنند که 
حزب الله به خاطر موضع گیری کشــورهای عرب از 
ســوریه بیرون خواهد آمد، باید بدانند آن ها چنین 

نخواهند کرد.
نیویورک تایمز تاکید کرد: حتی جریان مستقبل، 
نزدیک ترین متحد عربســتان ســعودی در لبنان، 
نتوانسته است حزب الله را گروه تروریستی بخواند 
و در بیانیه ای به این بســنده کرده که حزب الله در 

فعالیت های تروریستی نقش داشته است.

حسین شــریعتمداری با اشــاره به اظهارات رئیس جمهور در کنفرانس 
مطبوعاتی و تلقی مبادله UF6 با کیک زرد به عنوان یک دســتاورد برجام، 
تاکید کرد : این موضوع ترجمان دیگری از همان فرمول است که »اسب زین 

شده را داده ایم و افسار پاره تحویل گرفته ایم«. 
مدیرمسئول روزنامه کیهان در گفت وگو با  فارس در واکنش به اظهارات حجت الاسلام 
حسن روحانی در کنفرانس مطبوعاتی  روز گذشته گفت: آقای رئیس جمهور می فرمایند 
تا چند سال قبل هیچ کس در مخیله اش نمی گنجید که ما می توانستیم UF6  بدهیم 
و کیک زرد بگیریم و از این اقدام به عنوان یکی از دســتاوردهای برجام یاد می کنند؛ 

حال آنکه این تبادل یکی از امتیازات بزرگی است که به حریف داده ایم.

وی با اشاره به این که کیک زرد بعد از غنی سازی به UF6 تبدیل می شود، افزود: 
ما پذیرفته ایم 97۰۰ کیلو از 1۰ هزار کیلو اورانیوم غنی شــده را که حاصل 1۰ ســال 
تلاش بی وقفه دست اندرکاران هسته ای کشورمان بود را به خارج بفرستیم. یعنی حاصل 
تلاش 1۰ ساله خودمان را از دست بدهیم و در مقابل کیک زرد را که محصول قبل از 

UF6 و در درجه پایین تری از آن است، تحویل بگیریم.
حسین شریعتمداری تاکید کرد: این موضوع ترجمان دیگری از همان فرمول است 
که »اسب زین شده را داده ایم و افسار پاره تحویل گرفته ایم« و بر این اساس باید از آقای 
رئیس جمهور سؤال کرد که با کدام محاسبه می توان تعویض اسکناس 1۰۰۰ تومانی با 

اسکناس 5۰۰ تومانی را دستاورد و افتخار معرفی کرد؟

مدیرمسئول کیهان در گفت وگو با فارس:

آقای رئیس جمهور! تعویض اسکناس 1000 تومانی با 500 تومانی که افتخار نیست!
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